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Tento týždeň sa bude 
niesť v znamení troch 
významných "skutočností", 
ktoré ovplyvnia každého 
z nás. Na celoslovenskej 
úrovni to bude v utorok 
voľba ústavných sudcov, 
ktorej predchádzala ostrá 
celospoločenská diskusia. 
Na našej mestskej 
úrovni sa v stredu budú 
meniť viaceré „regule“ 
vo fungovaní miestnej 
samosprávy. A práve tento 
týždeň má vyvrcholiť 
chrípková „epidémia“, 
ktorá zatvára školské 
zariadenia už aj v našom 
kraji. Pod vplyvom týchto 
udalostí sme nezabudli 
ani na predvolebnú 
kampaň kandidátov 
na prezidenta republiky. 
Minulý týždeň sa v našom 
meste prezentovali dvaja. 
Jeden napríklad medzi 
šičkami v Zornici, druhý 
na mítingu v mestskom 
kultúrnom stredisku. 
A keďže je to čisto pred-
volebná kampaň, ktorú 
by si mali, tak ako aj naši 
kandidáti v komunálnych 
voľbách, v médiách 
platiť, nič neprinášame... 
(Zadarmo iba týchto pár 
slov pre informáciu, že 
sme návštevy kandidátov 
na prezidenta sledovali.) 
Nuž, politická reklama má 
tvrdé regule...
 Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

Minulý týždeň fašiangovalo 
už aj Anjelikovo, túto 
stredu môžete prísť 

na karneval do Ži:vy, 
23. februára budú fašiangy 
s Bebranom a Bánovským 

Senior Tatrovákom 
v Uhrovskom Podhradí, 
v našom meste sa chystá 

fašiangový sprievod 
z Dubničky na sobotu 

2. marca...

Do duálneho 
vzdelávania 
je zapojených 
12 bánovských 
firiem

Rozhovor nielen 
o kultúre s Blankou 
Kodajovou z MsKS 

Predstavujeme 
nových poslancov 
mestského 
parlamentu
– Miroslava 
Hudecová

Neprehliadnite!

Žiaci nižších ročníkov 
Základnej školy Partizánska 
„fašiangovali“ v  našom 
meste medzi prvými, už pred 
polročnými prázdninami. 
Ľudový zvyk obliekať sa 
práve na  fašiangy do  vša-
kovakých masiek má aj 
na  tejto škole veľký úspech, 
preto sa vynovená telocvičňa 
premenila na maškarný bál 
rozprávkových bytostí či 
novodobých sci-�  hrdinov. 
Karneval bol zaujímavý aj 
tým, že sa deti v  maskách 
veľa hrali, súťažili a  samo-
zrejme aj tancovali... 

 Foto: ZŠ Partizánska

Školskí koordinátori zo 
16 stredných škôl v zriaďo-
vateľskej pôsobnosti TSK, 
ktorí budú v  nasledujúcich 
mesiacoch učiť svojich 
študentov participácii, sa 
stretli vôbec po  prvýkrát 
na  spoločnom školení. 

V  školiacich priestoroch 
Úradu TSK v  Trenčíne sa 
zoznámili s autorkou meto-
diky teoretickej časti z Inšti-
tútu pre aktívne občianstvo, 
prostredníctvom zaujíma-
vého workshopu získali 
inšpiráciu, ako jednoducho 

a  zábavne je možné túto 
tému zapracovať do  vyu-
čovacieho procesu či 
množstvo cenných rád, 
ako správne nastaviť proces 
a pravidlá participatívneho 
rozpočtu na svojich školách. 
Program, ktorý bol vyvá-
ženou kombináciou teórie 
a  praktických ukážok, 
otvorila garantka projektu 
Barbara Gindlová z  Úradu 
splnomocnenca vlády SR 
pre rozvoj občianskej spo-
ločnosti spolu s riaditeľkou 
úradu Skarlet Ondrejčá-
kovou. „V  celom tomto 
procese je veľmi dôležité 
nastaviť pravidlá čo najjas-
nejšie, najzrozumiteľnejšie 

a  najtransparentnejšie. No 
predovšetkým, pracovať so 
študentmi tak, aby cítili 
dôveru a vedeli, že ich názor 
má rovnakú váhu a  silu, 
ako názor vedenia školy,“
vysvetlila v úvode riaditeľka 
ÚSV ROS. Metodiku teo-
retickej časti s názvom Nie 
je občan ako občan, ktorá 
školám pomôže v  procese 
zavádzania participatívnych 
rozpočtov, pripravil Inštitút 
pre aktívne občianstvo 
v  spolupráci s  ÚSV ROS. 
Najlepšou pomôckou, ktorá 
bude koordinátorov sprevá-
dzať počas celého procesu, je 
elektronická aplikácia D21. 
Ako s  týmto pomocníkom 

pracovať, si koordinátori 
vyskúšali na  vlastnej koži. 
Participatívne rozpočty 
na  stredných školách sú 
prvou dotačnou schémou
na  Slovensku, ktorá je 
zameraná na  podporu pre-
sadzovania princípov parti-
cipatívneho rozpočtovania 
či vzdelávania mladých ľudí 
k  aktívnemu občianstvu 
a  participácii na  veciach 
verejných. Študenti stred-
ných škôl v  zriaďovateľskej 
pôsobnosti TSK budú 
prvými, ktorí v zmysle prin-
cípov otvoreného vládnutia 
túto možnosť dostanú.

Tlačová správa TSK 
 (krátená)

Fašiangové karnevaly a sprievody končia o tri týždne

Participácia a aktívne občianstvo na školách

Pilotný projekt Úradu splnomocnenca 
vlády Slovenskej republiky pre rozvoj 

občianskej spoločnosti a Trenčianskeho 
samosprávneho kraja, ktorý do života 
uviedol prvú dotačnú schému 
na zavádzanie participatívnych rozpočtov 
v prostredí župných stredných škôl, sa opäť 
posúva o krok vpred. 
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Za štyri roky Trenčianska župa investovala do SOŠ strojníckej 1,7 milióna eur
Do duálneho vzdelávania je zapojených 12 bánovských firiem

Chodba, ktorá spojila 
budovu školy s  odbornými 
učebňami, sa nachádza 
na  prízemí, má plochú 
strechu s fóliovou krytinou, 
podlahu z  keramickej 
d lažby, plastové ok ná 
i  dvere, a  zároveň je kom-
pletne zateplená. Viac ako 
360 žiakov navštevujúcich 
SOŠ strojnícku už po novom 
nemusí pri presune do škol-
ských dielní vychádzať 
z  budovy školy do  vonkaj-

ších priestorov. „Vďaka novej 
chodbe sa nám podarilo 
skvalitniť vzdelávací proces 
študentov. Tí budú môcť 
v čase nepriaznivého počasia 
k omfor tne  prechá d z ať 
z  jednej budovy do druhej,“
priblížila Zuzana Tomová, 
poverená riadením SOŠ 
strojníckej. Trenčianska 
župa do vybudovania spojo-
vacej chodby investovala zo 
svojho rozpočtu takmer 70 
tisíc eur.  

Za  posledné št y r i 
roky, vrátane plánovaných 
investícii na rok 2019, inves-
toval TSK do SOŠ strojníckej 
v Bánovciach nad Bebravou 
viac ako 1,7 milióna eur.
V  investovaní do  skvalit-
ňovania štúdia v  okresnom 
meste plánuje župa pokra-
čovať aj v budúcnosti. „Keď 
sme v  roku 2016 spájali 
dve stredné odborné školy 
v Bánovciach nad Bebravou 
do jednej, ozývalo sa viacero 
nedôverčivých názorov. Pri 
zlúčení škôl je dôležité dopriať 
ich študentom i  pedagógom 
jednotlivých škôl čas na spo-
luprácu. Musím povedať, že 
tieto náročné začiatky má 
škola za  sebou a  postupne 
sa  stáva lákadlom pre štu-
dentov. V  súčasnosti máme 
pripravený jeden zaujímavý 
projekt, ktorý má zvýšiť 
záujem   žiakov o  štúdium 

na  tejto škole. Zameraný 
je na  modernizáciu dielní. 
Okrem samotnej rekon-
štrukcie do vybavenia dielní 
pribudnú aj najmodernejšie 
prístroje. V  najbližších 
týždňoch projekt podáme 
na  Ministerstvo pôdohos-

podárstva a rozvoja vidieka 
Slovenskej republiky cez 
Integrovaný regionálny 
operačný program a  pevne 
verím, že investícia za pri-
bližne 1,5 milióna eur nám 
bude schválená,“ uviedol 
trenčiansky župan Jaroslav 
Baška.

Školské dielne zohrá-
vajú vo vyučovacom procese 
SOŠ strojníckej dôležitú 
úlohu, nakoľko je škola už 
druhým rokom zapojená 
do  systému duá lneho 
vzdelávania. Pre 12 firiem 
z  Bánoviec nad Bebravou 
a  okolia sa aktuálne vzde-
láva 44 žiakov školy. Aj 
preto sa po  slávnostnom 
otvorení novovybudovanej 
spojovacej chodby uskutoč-
nila v  priestoroch školskej 

jedálne diskusia zameraná 
práve na  tému duálneho 
vzdelávania. Prítomní boli 
nielen pedagógovia školy, ale 
aj zástupcovia jednotlivých 
firiem. Na  otázky učiteľov 
i  zástupcov � riem odpove-
dali okrem predsedu TSK 
Jaroslava Bašku aj poslanec 
Národnej rady Slovenskej 
republiky Ľubomír Želiezka, 
primátorka mesta Bánovce 
nad Bebravou a poslankyňa 
Zastupiteľstva TSK Rudolfa 
Novot ná ,  p os l a n k y ň a 
zastupiteľstva TSK Mária 
Hajšová, vedúca Odboru 
školstva a  kultúry Úradu 
TSK Daniela Hilčíková 
a  poverená riadením SOŠ 
strojníckej v Bánovciach nad 
Bebravou Zuzana Tomová.
 Tlačová správa TSK

Predstavujeme nových poslancov mestského parlamentu – Miroslava Hudecová
Pri prijímaní rozhodnutí rešpektujme názory ostatných 
 Čo nám prezradíte zo svojho 
súkromného a pracovného života?

V  Bánovciach nad Bebravou 
žijem od  roku 1998. Priviedla ma 
sem túžba byť s  mojou babičkou. 
Po jej smrti som tu ostala pracovať, 
časom som si tu založila rodinu. 
Mám ukončené VŠ štúdium 
so zameraním na  ekonomiku 
a manažment malých a  stredných 
podnikov v regiónoch. S manželom 
vychovávame trinásťročného syna. 
Mám tu rodinu, veľa priateľov, 
kolegov, jedným slovom povedané 
domov. Pracujem v  súkromnej 
sfére. V  rámci práce sa venujem 
hlavne účtovníctvu, ale aj tvorbe 
metodiky a  smerníc. Z  nutnosti 
poznať rýchlo meniacu sa legisla-
tívu sa stala časom moja záľuba. 
Pomáha mi to lepšie a  rýchlejšie 
orientovať sa v  zákonoch a  ich 
implementácii a  použití v  praxi. 
Možno aj preto som principiálne 
nastavená na dodržiavanie zákonov 
a  predpisov, nepodporujem 
ich obchádzanie, zneužívanie 
a porušovanie. 

 Aká je vaša angažovanosť v poli-
tike, resp. v treťom sektore?

Výchova rodičov a  učiteľa 
menom život, od prírody daný odpor 
k nespravodlivosti a schopnosť vcítiť 
sa do  ostatných, ale aj odjakživa 
akási vnútorná potreba postaviť sa 
na stranu tých „slabších“ a pomáhať 
im. Asi tam niekde pramení moja 
angažovanosť pre veci verejné. Jed-
noducho, nemôžem sa len tak pri-
zerať, ak je niečo zlé, nefunguje, či je 
ľuďom ubližované. Niekedy si stačí 
ľudí vypočuť, poradiť im na  koho 
sa obrátiť a ako sa brániť, podporiť 
ich a dať im istú nádej, že slušnosť 
a  spravodlivosť ešte nevymrela. 
Inokedy to chce naozaj „celého 
človeka“ a  čas venovať sa naplno 
veci. Žiaľ, čoraz častejšie som sa 
stretávala a stretávam s neochotou 
a  neodbornosťou, niekedy doslova 
až � agrantným prístupom zo strany 
rôznych úradníkov, „kompetent-
ných“ odborníkov či zvolených 
volených funkcionárov. Najčastejšia 
reakcia a odpoveď na nejaký problém 
bola vždy v takom zmysle, ako sa čo 

nedá a  nemôže, 
nie ako by sa 
čo dalo vyriešiť 
a  ako to urobiť 
treba. V  takýchto 
prípadoch „byro-
kratickej maši-
nérie“, ľahostaj-

nosti a  odmietania naozaj veľa 
zaváži mať dostatok relevantných 
informácií, poznať legislatívu 
a  vedieť správne komunikovať, 
resp. argumentovať, byť vytrvalý 
a nenechať sa odbiť. Postupom času, 
s podporou najbližších a okolia, som 
sa rozhodla tieto aktivity vykonávať 
nie len ako občianska aktivistka, 
ale aj ako poslankyňa MsZ a vďaka 
mandátu, ktorý som od  občanov 
získala, som tu a  môžem pracovať 
na  zmenách takpovediac zvnútra. 
Čo sa týka tretieho sektora, pred-
sedám občianskemu združeniu 
Za život s azda najstaršou históriou 
vzniku v  Bánovciach. V  rámci 
svojich občianskych aktivít som už 
dávnejšie začala komunikovať aj 
s  Transparency International Slo-

vensko, ktorých ochotu a spoluprácu 
si nesmierne vážim a pochvaľujem. 
 Do volieb ste išli s nejakými pred-
savzatiami... O čo najviac sa počas 
štyroch rokov budete usilovať?

Vychádzajúc z  vlastných 
skúseností a poznania nedostatkov 
a rezerv pri správe nášho mesta sa 
najbližšie štyri roky budem usilovať 
vniesť poriadok do  veci verejných 
a  spolu s  ostatnými poslancami 
budovať slušnú, otvorenú a transpa-
rentnú samosprávu, kontrolovať 
tvorbu a čerpanie rozpočtu a dávať 
návrhy na  zlepšenia. Naďalej 
mienim šíriť osvetu a  zvyšovať 
povedomie občanov o  fungovaní 
verejnej správy a  samosprávy 
mesta, informovať ich nielen o tom, 
aké sú ich povinnosti, ale aj o  ich 
právach a  možnostiach zapájať 
sa do  verejného života. Poslanci 
a  mesto tu musia byť v  prvom 
rade pre občanov, nie naopak. 
Toho času ostávam síce ako jediná 
poslankyňa nezaradená v žiadnom 
poslaneckom klube, no absolútne 
mi to nebráni podporovať všetky 

dobré návrhy v prospech verejného 
záujmu a občanov bez ohľadu na to, 
kto ich predloží. A nebráni mi to ani 
predkladať vlastné návrhy. Takými 
návrhmi z  mojej strany už boli 
napríklad Etický kódex volených 
predstaviteľov, ktorý by mal byť 
čoskoro predložený poslancom, či 
zmena a aktualizácia Štatútu mesta, 
v ktorom boli zapracované všetky 
moje poznámky a  takmer bez 
zmien môjho návrhu bol doplnok 
k nemu aj schválený. Všetko sú to 
ale veci, ktoré nie je možné reali-
zovať bez vzájomnej spolupráce 
a  konštruktívneho dialógu všet-
kých poslancov a  vedenia mesta. 
Aj preto nám všetkým želám, aby 
naša vzájomná spolupráca počas 
celého volebného obdobia bola bez 
osobných predsudkov a  invektív, 
postavená na racionálnom základe 
s ohľadom na verejný záujem a aby 
sme pri prijímaní kompromisov 
a  rozhodnutí boli schopní rešpek-
tovať názory ostatných s  maxi-
málnym zachovaním základných 
pravidiel slušnosti.  (redakcia)

D ruhý polrok školského roku zahájili 
na Strednej odbornej škole strojníckej 

v Bánovciach nad Bebravou v zriaďovateľskej 
pôsobnosti Trenčianskeho samosprávneho 
kraja slávnostným otvorením spojovacej 
chodby. Dvadsaťpäť metrov dlhá 
novovybudovaná chodba prepojila priestory 
školských učební s dielňami.

Na foto zľava pásku prestrihávajú Zuzana Tomová, Jaroslav Baška, Ľubomír Želiezka, 
Rudolfa Novotná a v pozadí Daniela Hilčíková Foto : TSK
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Štatistický úrad Sloven-
skej republiky oznamuje, 
že od  4. februára do  28. 
júna 2019 sa uskutoční
štatistické zisťovanie vo 
vybraných domácnostiach 
v  našom meste. V  tomto 
období vybrané domác-
nosti v  meste navštívi 
pracovník poverený funk-
ciou opytovateľa, ktorý je 
povinný preukázať sa oso-
bitným poverením. Všetky 
informácie a  názory, 
ktoré domácnosti v  rámci 
zisťovania posky tnú, 
sa nezverejňujú a  slúžia 
výlučne pre potreby štátnej 
štatistiky. Za  ochranu 
dôverných aj osobných 
údajov zodpovedá ŠÚ 
SR. Slovenská republika 

sa prostredníctvom ŠÚ 
SR zapojila do  realizácie 
európskeho prieskumu 
Zisťovanie o  príjmoch 
a  životných podmienkach 
domácností (EU SILC). 
Cieľom projektu je vytvoriť 
spoločný rámec na  syste-
matickú stvorbu štatistík 
krajín EÚ o  príjmoch 
a  životných podmienkach 
domácností. Na  Slovensku 
bolo do  zisťovania pre rok 
2019 vybraných viac ako 
350 obcí a zaradených 6 760 
domácností. Podrobnejšie 
informácie je možné 
získať na  stránke ŠÚ SR 
na adrese www.statistics.sk
alebo telefonicky na  tel. č. 
032/7460 292.

  (oznam SŠÚ)

Tretie zasadnutie 
mestského zastupiteľstva, 
už v plánovanom termíne, 
v  stredu 13. februára 
o 14.30 h bude v Mestskom 
kultúrnom stredisku 
na Ulici J. Matušku a  ako 
vždy je verejné, prístupné 
vše t k ý m obč a nom. 
Poslancom bolo predlože-
ných šesť informatívnych 
správ, ku ktorým sa môžu 
vyjadrovať. Správy sa 
okrem iného týkajú aj 
podaných a riešených sťaž-
ností, plnenia plánu kon-
trolnej činnosti hlavného 
kontrolóra, prideľovania 
komunálnych bytov, stavu 
školských budov vo vlast-

níctve mesta, ale aj aktivít 
v  oblasti kultúry. Primá-
torka Rudolfa Novotná 
ohlasovala viacero zmien, 
napríklad by sa mali meniť 
rokovacie poriadky MsZ aj 
komisií, zmeny by mali byť 
aj v  odmenách poslancov 
i  primátorky, poslanci 
by sa mali zaoberať aj 
koncepciou odpadového 
hospodárstva... Do  uzá-
vierky novín sme sa viac 
nedozvedeli, či sa návrhy 
na zmeny stihli pripraviť... 
Schvaľovať by sa mali aj čle-
novia výborov mestských 
častí. Po  prvýkrát budú 
môcť novozvolení poslanci 
podávať interpelácie...  (ab)

Štatistické zisťovanie

Mestské zastupiteľstvo
v stredu 13. februára

MESTO Bánovce nad Bebravou vyhlasuje 
výberové konanie podľa § 5 zákona č. 552/2003 Z.z. 
o výkone práce vo verejnom záujme v znení neskor-
ších predpisov na obsadenie týchto troch miest: 
 vedúci odboru výstavby a územného plánovania 
Mestského úradu v Bánovciach nad Bebravou
 vedúci odboru služieb mestu Mestského úradu 
v Bánovciach nad Bebravou
 vedúci odboru školstva Mestského úradu 
v Bánovciach nad Bebravou

u zamestnávateľa: Mesto Bánovce nad Bebravou, 
Nám. Ľ.Štúra 1/1, 957 01 Bánovce nad Bebravou

Bližšie informácie o  kvali� kačných predpo-
kladoch, požiadavkách a o zozname požadovaných 
dokladov na www.banovce.sk.

Platové podmienky pre všetky tri miesta: od 
937 € brutto v  závislosti od odpracovaných rokov 
a odborných skúseností  z praxe, bez príplatkov.

Výberové konanie bude pozostávať ústneho 
pohovoru. Žiadosť o  účasť na výberovom konaní 
spolu s požadovanými dokladmi je potrebné podať 
v zalepenej obálke označenej heslom „VÝBEROVÉ  
KONANIE ... (názov miesta)...  NEOTVÁRAŤ“  
v lehote do 19. februára 2019 do 12.00 h  na adresu 
: Mesto Bánovce nad Bebravou, prednosta MsÚ, 
Nám. Ľ.Štúra 1/1, 957 01 Bánovce nad Bebravou. 
V  uvedenom termíne musí byť žiadosť a  ostatné 
požadované doklady doručené mestu Bánovce nad 
Bebravou. Na oneskorene podané žiadosti o účasť na 
výberovom konaní sa nebude prihliadať. Na osobný 
pohovor budú pozvaní iba tí uchádzači, ktorí splnia 
stanového podmienky. 

Základná škola Školská pozýva 
na Deň otvorených dverí v sobotu 16. 
februára od  10.00 hodiny. Budúcich 
prvákov, ich rodičov, ale aj ostatných 
záujemcov privítajú veselé psíčatá 
z  Tlapkovej patroly. Príď sa s  nimi 
zabaviť, pozrieť si triedy, učebne, 
pripraviť si maškrtky v  školskej 
kuchynke... Veríme, že stráviš 
príjemné dopoludnie a  odnesieš si 
na pamiatku odznak člena Tlapkovej 
patroly.  (zš)

Základná škola Duklianska
pozýva v  sobotu 23. februára 
od 10.00 hodiny všetkých budúcich 

prvákov a ich rodičov na zábavno – 
poznávacie predpoludnie zamerané 
na vedomosti, rozvoj talentu a pria-
teľstvo.  (zš)

Cirkevná stredná odborná škola 
sv. Terézie z  Lisieux organizuje Deň 
otvorených dverí vo štvrtok 28. feb-
ruára a  v  pondelok 4. marca od  8.00 
h v  budove bývalej SPŠ strojníckej 
na Farskej ulici. Škola ponúka možnosť 
štúdia v odboroch sociálno - výchovný 
pracovník, vychovávateľstvo - opatro-
vateľská činnosť a možnosť duálneho 
vzdelávania - operátor odevnej výroby 
a  biochemik mliekarenskej výroby. 

Okrem potrebných informácií čaká 
návštevníkov milé prekvapenie.  (csš)

Gymnázium Janka Jesenského
pozýva na  Deň otvorených dverí 
v piatok 1. marca od 8.30 do 17.30 h. 
Počas celého dňa radi uvítajú devia-
takov, ôsmakov i  žiakov štvrtého 
či piateho ročníka ZŠ a ich rodičov. 
Pripravujú podnetné súťaže, kvízy 
a hry, stretnutia s úspešnými absol-
ventmi gymnázia, pohľad na  gym-
naziálny život očami študentov, 
rozhovory, rôzne prekvapenia, infor-
mácie o  programoch a  projektoch, 
prezentácie... (gjj)

Deň otvorených dverí na školách

Bánovské gymnázium jediné v kraji 
v novom projekte o komunikácii

Projektový zámer mesta o Centre 
integrovanej zdravotnej starostlivosti

Štátny pedagogický ústav overuje 
v  školskom roku 2018/2019 pilotný 
projekt Komunikácia – Cesta k porozu-
meniu a  úspechu  zameraný na  rozvoj 
komunikačných, prezentačných 
a mediálnych kompetencií. Školy mali 
možnosť prihlásiť sa do projektu v prie-
behu letných prázdnin 2018. Odborná 
komisia zaradila do projektu z prihláse-
ných 28 škôl po jednej škole z každého 
kraja, spolu 9 škôl v rámci SR. Gymná-
zium Janka Jesenského v  Bánovciach 
nad Bebravou so svojou prihláškou 
uspelo a v projekte reprezentuje Tren-
čiansky samosprávny kraj. Projekt je 
zameraný na výučbu spisovného jazy-
kového prejavu, výber a  spracovanie 
informácií, tvorivé metódy úspešnej 
prezentácie, skupinovú komunikáciu 
a argumentáciu. Prvý modul pre devia-
tich pedagógov bánovského gymnázia 
sa uskutočnil 7. januára v  Gymnáziu 
Bánovce nad Bebravou. Pod odborným 
vedením lektoriek sa účastníci formou 
interaktívnych cvičení venovali téme 
spätnej väzby, spoznaniu seba samého, 

spôsobom komunikácie s  rôznymi 
typmi ľudí. Druhý modul projektu 
začiatkom februára bol venovaný 
rozvoju mediálnych zručností a  odli-
šovaním serióznosti a  bulvárnosti 
správ v  médiách, orientácii vo svete 
hoaxov a praktickej mediálnej tvorbe. 
Tretie stretnutie sa uskutoční koncom 
apríla. Bude zamerané na  správnu 

techniku prezentovania informácií. 
Komunikačné, prezentačné a mediálne 
kompetencie sa určite stanú cennou 
pomôckou v  pedagogickej činnosti 
účastníkov.   Skúsenosti získané v pro-
jekte uplatnia v  praxi a  výsledkom 
budú ešte kultivovanejší, spokojnejší 
žiaci, študujúci v  škole, ktorej záleží 
na medziľudských vzťahoch.  (gjj)

Mesto Bánovce nad 
Bebravou sa  plá nuje 
zapojiť do  výzvy č. IROP-
PO2-SC212-PZ-2018-11 
vyhlásenej Ministerstvom 
zdravotníctva Slovenskej 
republiky na  predkladanie 
projektov ých zámerov 
za  účelom integrácie 
pr i má r nej  z d ravot nej 
starostlivosti formou budo-
vania centier integrovanej 
zdravotnej starostlivosti.

Hlavným zámerom 
projektu je rozšíriť zdra-
votnícku infraštruktúru 
v  meste Bánovce nad 
Bebravou vybudovaním 
Centra integrovanej zdra-
votnej starostlivosti (ďalej 
len CIZS) s  prioritným 

zmeraním na  zvýšenie 
efektivity poskytovaných 
služieb primárnej ambu-
lantnej zdravotnej starostli-
vosti v meste a jeho spádovej 
oblasti. Objekt CIZS bude 
situovaný na  Farskej ulici 
(areál bý valého Klubu 
dôchodcov). Predpokladaný 
rozpočtový náklad na vybu-
dovanie CIZS predstavuje 
1 054 000 eur.

Cieľom projektu CIZS 
je posilnenie postavenia 
a  rozšírenie kompetencií 
všeobecných lekárov pri-
márnej ambulantnej zdra-
votnej starostlivosti, aby 
väčšina zdravotnej starost-
livosti bola poskytovaná 
už na  primárnej úrovni. 

CIZS bude poskytovaná 
pr imárna ambu lantná 
zdravotná starost livosť 
v  nasledujúcim rozsahu: 
ambulancia všeobecná pre 
dospelých, ambulancia 
všeobecná pre deti a dorast, 
ambulancia špecializovaná 
gynekologická, ambulancia 
špecia l izovaná zubno- 
lekárska. V  CIZS bude 
taktiež sídliť denné cent-
rum pre seniorov a  klub 
dôchodcov.

Z  hore uvedeného 
vyplýva, že pre riadne zabez-
pečenie stanovených služieb 
obyvateľom je potrebné 
obsadiť uvedené ambulancie 
lekármi. Preto mesto 
Bánovce nad Bebravou 

vyzýva všetkých poskyto-
vateľov zdravotnej starost-
livosti zo spádovej oblasti, 
ktorí spĺňajú podmienku 
minimálne dvojročného 
pôsobenia a  podmienku 
kmeňa pacientov v  danej 
spádovej oblasti o  partici-
páciu na projekte zriadenia 
a  prevádzky CIZS. V  prí-
pade, ak prejavíte záujem 
o  participáciu na  CIZS 
poskytovaním zdravotnej 
starostlivosti, kontaktujte 
V lad imíra Ma rgol iena 
emailom na  adresu mar-
golien@banovce.sk alebo 
osobne na Mestskom úrade 
v Bánovciach nad Bebravou. 

(Prevzaté z portálu
  www.banovce.sk)
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  “Prežili“ ste štyroch 
primátorov – Trgyňu, 
Turčana, Šika, Chovanca 
a  pár mesiacov aj prvú 
primátorku v histórii mesta, 
pani Novotnú... Pamätáte si 
aj na svojich „šéfov“ – riadi-
teľov mestského kultúrneho 
strediska?

Samozrejme, že si ich 
pamätám. Keď som v roku 
1980 prišla na Farskú ulicu, 
riaditeľoval tam Viliam 
Kusý. Za  jeho vedenia 
sa spravila nová strecha, 
samostatné kúrenie pre 
budovu strediska a  ďalšie 
potrebné úpravy priestorov. 
Pre mňa to bola ozajstná 
škola života, vtedy som 
sa naučila najviac. Isto to 
súvisí aj s vekom, ale stre-
disko v tom čase fungovalo 
ako dobre namazaný stroj. 
O  kultúrne podujatia bol 
vtedy obrovský záujem, 
spomínam na  premietanie 
� lmov o  Angelike, Titanic 
a mnohé ďalšie, na ktoré sa 
stáli fronty. Do nášho mesta 
sa nám darilo pozývať 
špičku československých 
hudobníkov, spevá kov 
divadelníkov, takže Bánov-
čania žili naozaj kultúrne. 
V  deväťdesiatych rokoch 
minulého storočia sa riadi-
teľom stal Stanislav Vavro. 
Pod jeho vedením vzniklo 
Bánovské televízne vysie-
lanie a  obnovilo sa vydá-
vanie Bánovských novín. 
Ďalším riaditeľom bol 
Ladislav Kuchta a ostatných 
osem rokov riadi stredisko 
Zuzana Janáčová. Žiaľ, už 
nie v budove na Farskej ulici, 
ale v bývalom tatrováckom 
závodnom klube na  síd-
lisku Sever.  Žiaľ, preto, 
lebo sme stratili polohu 
v  centre mesta a  priestory 
sa nedajú porovnať s  tými 
na Farskej, či už rozlohou, 
ale aj vybavením.
 Aké boli prvé roky? Tiež 
ste boli od  začiatku akousi 
vedúcou záujmovo-ume-
leckej činnosti?

Je to tak, nastúpila som 
na miesto „zučkárky“. Vtedy 
bolo tých amatérskych 
súborov oveľa viac a  mali 
výraznú podporu z  mesta, 

okresu a  hlavne štátu. 
Spomínam na  bábkový 
súbor Plamienok, ktorý 
založila rodina Palušovcov, 
neskôr ho viedol Dušan 
Škvarenina a po ňom Zuzka 
Varhaníková. V  divadle 

poézie Bomky začínali 
v tedajšie g ymnazistky 
Naďka Ondrejková, Zuzka 
Varhaníková, Soňa Šimo-
ňáková a  mnohé ďalšie 
talenty. Tanečný súbor 
Dotyky je spojený s menom 
c h o r e o g r a f k y  L í v i e 
Haluzovej. Súbor malých 
javiskových foriem Prievan
mal na  svedomí Mirko 
Mikuš. Určite je tých mien 
a súborov oveľa viac. V 90. 
rokoch prišli nové súbory 
– tanečné štúdio Style 
s Jurkom Lechom a neskôr 
so Zuzkou Bachovou, 
BáPoDi so Si lvestrom 
Lavríkom, detský folklórny 
súbor Lúčik  s  Jarkou 
Gerbelovou i  Bagarov 
divadelný súbor, ktorý 
prišiel zo Zornice a  reži-
sérom bol Karol Gašparík. 
Naše súbory boli úspešné 
– pravidelne postupovali 
na  krajské a  celoslovenské 
i  medzinárodné súťaže. 
Malé Bánovce mali dvoch 
laureátov najvyššej súťaže 
Scénická žatva, a  to TD 
Style a BáPoDi. Vyššie oce-
nenie amatérskeho divadla 
na  Slovensku neexistuje. 
Nemôžem tiež nespomenúť 
úspešný festival Piemenie, 

ktorý poznali ľudia zo širo-
kého okolia. Dlhú tradíciu 
má zimný festival Kračúň.
Začali sme tiež organizovať 
Biskupickú 11 a  niekoľko 
úspešných ročníkov Dosta-
venia v  mlynici. Obrovský 

úspech nielen v  našom 
meste má fa rmársk y 
MňamFest. K  tým novším 
formám patrí festival Tu 
žijem. Aj tu je vidieť, že 
keď spoja sily kultúrne, 
spoločenské aj športové 
ustanovizne, výsledok stojí 
za to.
 Boli ste aj osobne súčasťou 
niektorého záujmového 
klubu? Zaregistrovali sme 
vás pri BáPoDi...

Moja činnosť bola 
skôr metodická. Viac 
som pomáhala pri vystú-
peniach, pri technike 
a hlavne som pôsobila ako 
organizátor. Tu človek musí 
myslieť na všetko, čo súvisí 
s vystúpeniami – reklama, 
ponuka a predaj vstupeniek, 
technické zabezpečenie. 
Je to množstvo drobných, 
ale nesmierne dôležitých 
vecí, aby sa predstavenia 
vydarili. Vždy som sa 
snažila vidieť diela našich 
súborov. Som presvedčená, 
že to najkrajšie a najlepšie, 
čo mi moja práca dala, bol 
ten úžasný zážitok na pred-
staveniach. Nič, čo sa dá 
ohmatať, chytiť do rúk, ale 
je to niečo, čo obohatí dušu 
človeka. Tohto mi bolo 

dopriané plným priehrštím, 
či už išlo o  amatérske či 
profesionálne programy.
 Dá sa veľmi stručne 
porovnať kultúru, jej rozvoj, 
resp. úpadok v našom meste 
pred 40, resp. tridsiatimi 
rokmi a  teraz? O aký druh 
kultúrneho vyžitia bol 
záujem pred 40 – 30 rokmi 
a dnes?

Myslím si, že sa dá 
ťažko porovnávať. Rozvoj 
médií a  hlavne internetu 
v  posledných rokoch 
čoraz viac nahradzuje 
živú kultúru. Rovnako 
sa zvýšili nároky divákov 
na  technickú úroveň, 
dominujú výrazné svetelné 
a zvukové efekty, žiaľ, často 
na úkor kvality. Do života 
sa nám vkráda povrchnosť, 

citové a pocitové prežívanie 
akosi nie je v móde. Mám 
dojem, že sa stráca záujem 
o  aktívnu tvorbu a  čoraz 
viac sa stávame konzu-
mentmi. Preto ďakujem 
všetkým, ktorí sa starajú 
o  naše deti a  mládež. 
Sledujem veľ ký záujem 
o kultúrne aktivity v našich 
ZUŠ-kách, CVČ, TŠ Dan-
cando. Hlavne chválim to, 
že deti sa nielen vzdelávajú, 
ale často verejne vystupujú. 
  Súčasníci vás predo-
všetký m poznajú ako 
m o d e rá t o r k u  v ä č š i n y 
kultúrnych podujatí organi-
zovaných nielen MsKS, ale aj 
samotným mestom. Nikdy ste 
nešetrili úsmevom... Je a bola 
to maska profesionálky, alebo 
ste aj sama prežívala atmo-
sféru tej ktorej akcie?

Myslím si, že nie je veľa 
ľudí, ktorých práca je aj ich 
koníčkom. U mňa to platilo 
stopercentne. V  každom 
podujatí, ktoré som pri-
pravovala či moderovala, 
som si našla vždy niečo 
pozitívne. Celý život som 
sa riadila heslom, že keď 
niečo stojí za to, aby to bolo 
urobené, stojí to za  to, aby 
to bolo urobené dobre. Som 

workoholik, veľa vecí som 
domýšľala a  pripravovala 
doma. Úžasne ma to bavilo 
a užívala som si to. Preto tie 
úsmevy. A ešte som rodený 
optimista a mám rada ľudí. 
Takže žiadna póza, všetko to 
ide zo srdiečka..
 Posledné volebné obdobie 
ste boli zvolená občanmi 
za  poslankyňu mestského 
zastupiteľstva. Čo vám táto 
skúsenosť dala a čo vzala?

Ako poslankyňa som 
zistila, aká je dôležitá regio-
nálna politika. V  nej sa 
prejavuje osobnosť každého 
človeka, nejde tu o politické 
tričká. Žiaľ, politická kultúra 
v mestskom parlamente chý-
bala. Rovnako absentovala 
ucelená koncepcia rozvoja 
mesta. Viac rokov som 
navrhovala participatívny 
rozpočet, no nepodarilo sa 

mi ho presadiť. Snáď sa to 
podarí novým poslancom. 
To, čo ma najviac oslovilo, 
bola funkcia obradníka. 
Mala som možnosť vítať 
nových občiankov, sobášiť 
a  aj rozlúčiť sa s  občanmi, 
ktorí nás navždy opustili.
 Okrúhle životné jubileum 
ste oslávili pred dvomi 
rokmi a  až teraz ste sa roz-
hodli z  práce a  mesta odísť 
na Záhorie za deťmi a vnú-

čatami... Nebude vám práca 
a mesto chýbať?

Človek musí vedieť, kedy 
má končiť. Dnes je už iná 
doba, v  ktorej majú miesto 
mladí, technicky a  jazykovo 
zdatní ľudia. Každý človek je 
nahraditeľný a ja som sa roz-
hodla odísť ešte plná elánu 
a síl. A pretože v Bánovciach 
nemám rodinu, srdce ma 
ťahá k  mojim deťom. Som 
rada, že bývanie s nimi obaja 
synovia a  aj nevesta vítajú. 
Určite však nezostanem 
sedieť doma. Bratislava 
ponúka množstvo aktivít, 
uvidím, čo ma osloví. A či mi 
bude ľúto? Celkom určite áno. 
Už teraz mi častejšie zviera 
srdce a to som ešte tu. Svoju 
prácu som nemohla robiť 
sama. Vždy som mala okolo 
seba ľudí, ktorí mi pomáhali, 
podporili ma, boli ochotní 
spolupr acovať .  Predo -
všetkým kolegovia v  MsKS, 
ale aj úžasní ľudia zo škôl, 
spoločenských organizácií, 
z mesta i regiónu. Bez úzkej 
spolupráce a  priateľských 
vzťahov by som nedokázala 
nič. Drahí priatelia, už teraz 
mi chýbate...
  Možno na  rozlúčku 
s Bánovčanmi nejaký odkaz, 
pozdrav, prianie...

Do Bánoviec som prišla 
v roku 1977. Nezvykala som 
si ľahko, ale za tie roky sa mi 
stali ozajstným domovom, 
v  ktorom som preži la 
krásny a  plnohodnotný 
život. Ja prajem mestu, aby 
sa rozvíjalo do  krásy, aby 
finančné prostriedky boli 

vynakladané zmysluplne 
vždy v  prospech občanov. 
A všetkým prajem, aby sa 
problémy, ktoré nás trápia 
v  zdravotníctve, školstve, 
dopravnej a stavebnej infraš-
truktúre vyriešili. A  nedá 
mi – nech v Bánovciach žijú 
kultúrni, tvoriví a  aktívni 
občania. Som presvedčená, 
že takýmito je prevažná 
väčšina Bánovčanov.

 Alena Borszéková

interview4

Rozhovor o kultúre s Blankou Kodajovou z Mestského kultúrneho strediska 
Prajem Bánovciam kultúrnych, tvorivých a aktívnych občanov

D nes je veľkou vzácnosťou, keď niekto pracuje 
v jednej firme 40 rokov. Ak je to osoba celý život 

spojená s kultúrou v našom meste, je nevyhnutne 
dôležité spoločne s ňou urobiť sondu do bánovskej 
kultúry za toto obdobie. A trochu viac sa dozvedieť 
aj o jej profesionálnom živote. Po 40 rokoch sa 
kolektív zamestnancov Mestského kultúrneho 
strediska rozlúčil s Blankou Kodajovou, ktorá odchádza nielen 
na zaslúžilý dôchodok v plnej zrelej kráse a sile, ale aj z mesta. 
Viac v rozhovore...

Myslím si, 
že nie je 
veľa ľudí, 
ktorých práca je 
aj ich koníčkom. 
U mňa to platilo 
stopercentne. 
V každom 
podujatí, ktoré 
som pripravovala 
či moderovala, 
som si našla vždy 
niečo pozitívne.

Blanka ako moderátorka besedy v obývačke pod platanom na námestí s dvomi „domá-
cimi“ hosťami - básnikmi a  tvorcami epigramov - manažérom Milanom Hodálom 
a bývalým učiteľom Jánom Plachým

So známym moderátorom Patrikom Hermanom 
a  Miriam Kiripolskou, ako porota v  súťaži mladých 
moderátorov pred pár rokmi
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Ing. Jozef Kohút a Ing. Katarína Žitňanová
Jozef Lukšo a Naďa Zwiasová

Uzavreli manželstvo

Okresný úrad v  Tren-
číne v spolupráci s Centrom 
voľného času v  Bánovciach 
nad Bebravou organizovali 
30. januára v  Základnej 
škole Duklianska 68. ročník 
okresného kola matematickej 
olympiády v kategóriách Z5 

a Z9. Cieľom súťaže je rozši-
rovať a prehlbovať vedomosti 
žiakov v  matematike, pod-
porovať vyhľadávanie a rast 
talentov s  nadpriemerným 
exaktným myslením. 
Olympiády sa zúčastnilo 
52 žiakov zo  ôsmich ZŠ 

v okrese a Gymnázia Janka 
Jesenského. Najúspešnejšími 
riešiteľmi sú v  kategórii Z5:
1. Enriko Melcer, ZŠ Duk-
lianska, 2. Ľuboš Kováč, ZŠ 
Gorazdova, 3. Nikola Harce-
ková, ZŠ Duklianska, 3. Lara 
Stošičová, ZŠ Duklianska, 

3. Laura Hedrová, ZŠ Duk-
lianska, 3. Patrik Slezák, ZŠ 
Gorazdova, v kategórii Z9: 1. 
Matúš Pukanec, ZŠ Školská, 
1. Jakub Straňák, ZŠ Duk-
lianska, 3. Natália Malíková, 
ZŠ Partizánska. Víťazom 
srdečne blahoželáme!  (cvč)

Matematici súťažili v okresnom kole

Okresné kolo olym-
piády v  anglickom jazyku 
v réžii Centra voľného času 
má tiež svojich víťazov. 
V kategórii A boli najlepšími 
Chiara Pascali z Gymnázia 
J. Jesenského, Adam Diko 
zo ZŠ Uhrovec a  Martin 

Ragan zo ZŠ Duklianska 
a v kategórii B Štefan Slížik 
zo ZŠ Duklianska, Ema 
Korbelová zo ZŠ Parti-
zánska a Monika Kopecká 
z Gymnázia J. Jesenského. 
Víťazi budú reprezentovať 
náš okres v krajskom kole 

13. februára v Dubnici nad 
Váhom.

V  ok resnom kole 
olympiády nemeckého 
jazyka súťažili iba tri 
školy (kategória A  nesú-
ťažila) s  týmto výsledkom 
v  kategórii B : Matúš 

Pukanec zo ZŠ Školská, 
Aneta Hudecová zo ZŠ 
Gorazdova a  Peter Kupka 
zo ZŠ Duklianska. Víťaz 
postupuje do  krajského 
kola, ktoré bude 14. 
februára v  Trenčianskej 
Teplej.  (cvč)

Okresné olympiády v cudzích jazykoch

V  posledný januárový 
deň učitelia Gymnázia 
Janka Jesenského rozdali 
výpisy vysvedčení a potom 
350 študentov sprevádzali 
do  Mestského kultúrneho 
strediska v  Bánovciach 
nad Bebravou na výchovný 
hudobno-slovný koncert 
o  kyberšikane. „Podľa 
našich prieskumov formou 
dotazníkov v  októbr i 
2018 považujú študenti 
kyberšikanu za  neškodnú 

zábavku. Hovoríme s  nimi 
o tom na vyučovaní, najmä 
na  triednických hodinách 
a  na  informatike. V  tomto 
smere chceme s  nimi robiť 
aj naďalej, napríklad aj 
zapojením sa do  pilot-
ného projektu Štátneho 
pedagogického projektu 
s  názvom Komunikácia 
– Cesta k  porozumeniu 
a  úspechu..., “ potvrdzuje 
Elena Kacvinská, riadi-
teľ ka gymnázia, snahu 

vedenia školy neustále 
sa t ý mto problémom 
modrenej doby zaoberať. 
V  programe výchovného 
podujatia účinkoval spevák 
Marcel Dragúň zo skupiny 
Cigánski diabli, ktorý 
spoločne so spevákom 
Robom Pappom rozbehli 
obdobné koncerty po celom 
Slovensku. Protagonista 
Marcel nielen spieval, ale aj 
diskutoval s gymnazistami, 
ktorí mu chtiac-nechtiac 

čo to prezradili o  svojom 
správaní na  sociálnych 
sieťach. Ale aj o  tom, ako 
sa vedia brániť voči neže-
laným aktivitám priateľov 
zo sociálnych sietí, ako si 
overujú identitu priateľov, 
a podobne. Spoločne zaspie-
vané piesne vytvorili v sále 
príjemnú atmosféru, ktorá 
bola zavŕšením prvej polo-
vice školského roka pred 
jednodňovými polročnými 
prázdninami.  (redakcia)

Gymnazisti na koncerte o kyberšikane

Dnes píše Zuza.nka
Obaja majú 83 rokov. Svoji sú už šesťdesiat. On 

má parkinsona... už neprijíma tuhú stravu, dýchať 
mu pomáha prístroj a z postele na vozík ho prenesú 
len na pár hodín. Ona je slepá. Presne pozná každý 
centimeter priestoru, v ktorom sa pohybuje. Pamätá 
si všetko. Aj jeho tvár. Má ju vrytú v dlaniach a tak 
ho často pohládza... sedí pri ňom, drží ho za ruku 
a spieva mu. Boli časy, kedy sa k nej pridal, ale teraz 
už nevládze... nevadí. Jej láska mu spríjemňuje každý 
deň a jeho život má stále zmysel. Ešte nechce zomrieť. 
Ešte chce byť s ňou. Ani ona si život bez neho nevie 
predstaviť. Bez neho by bol černejší ako tma v  jej 
očiach... Láska, ktorá nepotrebuje Valentína, ani 
máj.  (zb)

P r o s í m  r o d i č o v 
s   t r va lý m pob y tom 
v  meste Bánovce, ktorým 
sa narodilo alebo sa ešte 
len narodí v  roku 2019 
dieťatko v  susedných 
pôrodniciach, aby nám 
dali vedieť do  redakcie 
na  noviny@kulturabn.
sk. Spoločenská rubrika 

je smutná, väčšinou sú 
v nej len mená zosnulých... 
a  mená novonarodených 
Bánovčanov rozja sní 
nielen Spoločenskú kro-
niku, ale aj celé noviny! 
Preto radi uvítame, ak 
pošlete aj fotku dieťatka. 
Ďakujeme za spoluprácu... 
 redakcia

Prosba...

Kultúrne centrum 
Ži:va pozýva v  stredu 
13. februára o  16.30 h 
na Karneval v štýle „zero 
waste“ (masky, hláste sa 
vopred!) najkrajšie masky 
budú ocenené... vo štvrtok 
14. februára o 19.00 h FK 
Kassandra premieta: 
Žena v  boji, v  piatok 15. 
februára o  19.00 h Ces-
tovateľské kino: India... 
v  sobotu 16. februára 
o 17.00 h – Hrajme spolu 
k  Národnému týždňu 
manželstva špeciá lny 
večer so živou hudbou... 
v  pondelok 18. februára 

o  18.00 h Skryté sily 
v  človeku – rozprávanie 
o  jóge... vo štvrtok 21. 
februára o  15.30 h Živá 
k ni žnica :  rozhovor y 
(nielen) o  knihách: Ján 
Peťko... v  piatok 22. feb-
ruára o  19.00 h Debaty
s úspešnými podnikateľmi 
Vojtechom a  Alexandrou 
Račkovcami... v sobotu 23. 
februára o  19.00 h Večer 
folkovej a  trampskej 
piesne... Viac informácií 
o cene vstupeniek na jed-
notlivé podujatia a aktua-
lity nájdete na  facebooku 
Ži:va.

V minulom čísle Bánov-
ských novín sme zverejnili 
nesprávnu informáciu z CVČ, 
že Alexandra Reháková 
- víťazka okresného kola 
v druhej kategórii v prednese 
slovenskej povesti Šaliansky 
Maťko bola zo ZŠ Duklianska. 
Saška je žiačkou Základnej 
školy Gorazdova. Za  chybu 
sa ospravedlňuje Centrum 
voľného času aj redakcia.  (r)

Saška je zo ZŠ Gorazdova

Lukáš Síleš, žiak 7.A 
triedy zo ZŠ Partizánska 
sa 5. februára zúčastnil 
krajského kola technickej 
olympiády v  Novom Meste 
nad Váhom. Lukáš repre-
zentoval okres Bánovce 
nad Bebravou po  víťazstve 
v okresnom kole v kategórii 

B. Po  absolvovaní teore-
tickej časti formou testu, 
preukázal svoje zručnosti 
a  schopnosti pri tvorbe 
výrobku v rámci praktickej 
časti. Po  sčítaní všetkých 
bodov z  teoretickej a  prak-
tickej časti sa mohol Lukáš 
radovať z  vynikajúceho 

tretieho miesta. Srdečne 
mu k  úspechu gratulujeme 
a  ďakujeme za  úspešnú 
repre z ent ác iu  školy 
a  okresu. Poďakovanie 
patrí aj pedagógom Monike 
Uhrínovej a Milošovi Rurá-
kovi za odborné vedenie pri 
príprave na súťaž.  (zš)

Lukáš Síleš tretí v krajskom 
kole technickej olympiády

Pozvánka na výstavu 
o Andrejovi Hlinkovi

Miestny výbor Matice 
s lovenskej  v   Bá nov-
c iach nad Bebravou 
pozýva širokú verejnosť 
na výstavu Andrej Hlinka 
- 80. v ýročie úmrtia, 
ktoré sme si pripomenuli 
v uplynulom roku. Výstava 
popisuje Hlinkov rodinný 
pôvod, život, kňazskú 
činnosť či politickú anga-

žovanosť, hodnotí Hlinku 
očami jeho súčasníkov 
a  prezentuje jeho vlastné 
slová a myšlienky. Výstavu 
môžete navštíviť od  26. 
februára do 7. marca v pra-
covných dňoch od  8.00 
do  16.00 h v  priestoroch 
Mestského kultúrneho 
strediska na sídlisku Sever. 

(msks)

Túto  sobotu 9. feb-
ruára bola v  Kultúrnom 
centre Ži:va inštalovaná 
a  slávnostnou vernisážou 
otvorená výstava obrazov 
domácej výtvarníčky Daši 
Ďurišovej po  názvom 
Metamorfóza krajiny. 
Narodi la sa v  roku 
1990 v  Bánovciach nad 

Bebravou, kde momen-
tálne žije a venuje sa tvorbe 
vo dvojici s Jakubom Lip-
tákom. V roku 2016 absol-
vovala štúdium na Vysokej 
škole výtvarných umení 
v  Banskej Bystrici, odbor 
voľné výtvarné umenie. Jej 
diela spríjemnia priestory 
Ži:vy na dlhší čas... (r)

Metamorfóza 
krajiny v Ži:ve



11. február 2019 Číslo 6 šport6

Karatisti s bohatou medailovou žatvou

Nesvady sa 2. februára 
stali dejiskom Majstrov-
s t iev  Z sZK sen iorov 
a druhého kola Pohára detí 
a žiakov. Na súťaž cestovalo 
aj 18 karatistov z  Karate 
k lubu Trend Bánovce 
nad Bebravou. Zverenci 
a zverenkyne Petra Bežáka 
si počínali úspešne, keď 
vybojovali 24 medailí – 3 
zlaté, 11 strieborných a  10 
bronzových.

Výsledky: 1. miesto – 
Alica Niková – kata mladšie 
dorastenky, 1. Soňa Niková 
– kata staršie dorastenky, 
1. Alexej Kríž – kumite ml. 
žiaci nad 34 kg, 2. Michal 
Garec – kata seniori +35, 2. 
Jozef Gabrhel – kata seniori 
+45, 2. Alexander Kramár 
– kata kadeti, 2. Bianka 
Burzová – kumite ml. žiačky 
do 32 kg, 2. Soňa Niková – 
kumite kadetky do  54 kg, 

2. Peter Bereš – kumite 
chlapci nad 30 kg, 2. Marián 
Strempek – kumite ml. žiaci 
do 30 kg, 2. Martin Sarvaš – 
kumite ml. žiaci do 34 kg, 2. 
Jakub Lenárd - kumite ml. 
žiaci nad 34 kg, 2. Alexander 
Kramár – kumite kadeti 
do 63 kg, 2. Michal Garec – 
kumite seniori +35 open, 3. 
Dávid Beňo – kata chlapci 
začiatočníci, 3. Peter Bereš 
– kata chlapci, 3. Jakub 

Lenárd – kata mladší žiaci, 
3. Bianka Burzová – kata 
mladšie žiačky, 3. Natália 
Mátelová – kumite st. žiačky 
do  35 kg, 3. Dávid Beňo - 
kumite chlapci do 26 kg, 3. 
Tomáš Mátel - kumite ml. 
žiaci do 30 kg, 3. Peter Orság 
– kumite st. žiaci do 40 kg, 
3. Marek Balog – kumite 
st. žiaci nad 40 kg, 3. Jozef 
Gabrhel – kumite seniori 
+35 open.  (pb, aj)

Ob č ia nske  z d r u-
ženie Rozvoj Špor tu 
vás pozýva v  nedeľu 17. 
februára od 12.00 hodiny 
do  mestskej športovej 
haly na III. ročník halo-
vého futbalového turnaja 
U19 za  účasti ôsmich 
družstiev: ŠK Podhoran 

Krásna Ves, Sokol Bis-
kupice, Slovan Oslany, 
FK Skačany, TJ Zlatníky, 
OŠK Chy nora ny,  TJ 
Družstevník Dubodiel 
a  TJ Štart Svinná-Veľká 
Hradná. Vyhodnotenie 
turnaja a  odovzdávanie 
cien bude o 19.00 h. (jf)

Halový turnaj U19

Na  stretnut ie 
s  úradujúcim maj-
strom Slovenska 
nastupovali kadeti 
z   B á n o v s k é h o 
basketbalového klubu 
s  vedomím, že prípadné 
víťazstvo im definitívne 
zabezpečí postup zo 
základnej skupiny Západ 
medzi najlepšiu osmičku 
tímov Slovenska. Prvá, 
tretia aj štvrtá štvrtina 
psychicky aj fyzicky 
náročného stretnutia boli 
úplne vyrovnané, no tú 
druhú zverenci trénera 
Gajdoša až nepochopiteľne 
„spackali“. Desaťminú-
tovku po  veľkej prestávke 
prehrali naši kadeti rov-
nako ako celé stretnutie 
o  priepastných 17 bodov. 
Postup zo základnej 
skupiny tak kadeti BBK 
už nemali iba vo svojich 
rukách a  museli sa spo-
liehať práve na  Interistov, 
od  ktorých potrebovali 
pomoc v  podobe výhry 
nad BSC Bratislava Yellow 
v stretnutí hranom 3. feb-
ruára na palubovke Interu 
a,  samozrejme, museli 
počas víkendu na domácej 
palubovke zdolať druž-
stvá MBK Karlovka BA 
a  Malacky. BBK - BK 
Inter Bratislava 57 : 74, 
štvrtiny 14:16, 7:24, 17:15, 
19:19, fauly 8:22, TH BBK 
29/16. Body: R. Jancusko 
15, P. Gajdoš 12, S. Urban 
11, M. Špánik 11, J. Crha 5, 
T. Belák.

Počas prvého februá-
rového víkendu odohrali 
kadeti BBK svoje posledné 

stretnutia základnej 
skupiny Západ, keď 
najskôr v  sobotu pri-
vítali družstvo MBK 

Karlovka Bratislava 
a  v  nedeľu tím Strojár 
Malacky. Bánovčania aj 
bez dvoch chorých hráčov 
základnej rotácie Urbana 
a  Lagina, neponechali 
v  oboch stretnutiach nič 
na  náhodu a  v  sobotu aj 
v  nedeľu zaknihovali dve 
povinné víťazstvá. Keďže 
Inter porazil BSC Brati-
slava Yellow, tak sa kadeti 
BBK môžu tešiť z postupu 
medzi elitnú osmičku 
družstiev na  Slovensku. 
Túto sezónu má náš káder 
v priemere o rok menej ako 
hosťujúce tímy, preto je 
postup o to cennejší. Teraz 
čaká na  našich basket-
balistov mesačná pauza, 
v sobotu 2. marca privítajú 
v bánovskej športovej hale 
MŠK BK Žiar nad Hronom 
a  o  deň neskôr družstvo 
MBA Prievidza. Ďalšími 
postupujúcimi zo skupiny 
Východ sú družstvá Žiliny 
a  Svitu. BBK - MBK 
Karlovka Bratislava 69 
: 35, štvrtiny 22:12, 12:7, 
18:9, 17:7, fauly 12:20, 
TH BBK 29/20. Body: R. 
Jancusko 20, P. Gajdoš 14, 
M. Špánik 11, M. Miklo 
10, T. Belák 10, J. Crha 4. 
BBK - BaO TJ Strojár 
Malacky 89 : 41, štvrtiny 
23:11, 18:11, 18:12, 30:7, 
fauly 14:9, TH BBK 14/9. 
Body : R. Jancusko 32, M. 
Špánik 21, P.  Gajdoš 20, 
T. Belák 8, M. Miklo 5, J. 
Crha 3.  (ju,aj)

Kadeti BBK postúpili 
medzi najlepších

Družstvo El Fuňo so šiestym titulom 
najúspešnejším celkom halovej ligy

Finále ako remeň. Aj 
tak sa dá charakterizovať 
najpútavejšie stretnutie ligy 
medzi Jasklom a El Fuňom, 
ktoré museli rozhodnúť 
až pokutové kopy, keďže 
v  riadnom hracom čase 
skončil zápas nerozhodne 
2:2. Presnejšiu mušku a pev-
nejšie nervy mali pri poku-
soch z  bieleho bodu hráči 
v  modro-čiernych dresoch, 
ktorí premenili o  jeden 
pokutový kop viac, ako ich 
súper. Družina futbalistov, 
tvorená aj bývalými hráčmi 
Spartaka, odohrala v nedeľu 
aj jednoznačné semi� nálové 
stretnutie proti Krásnej Vsi 
a  zaslúžene sa po  ročnej 
prestávke tešila z víťazného 
pohára. Hráči El Fuňa 
prešli ročníkom 2018/19 
bez prehry a na svoje konto 
si pripísali už šiesty titul. 
Tým sa stali najúspešnejším 
celkom v  histórii halovej 
ligy. Smutnejší z  � nálovej 
dvojice, celok Jasklo, 
obsadil v Bánovskej halovej 
futbalovej lige celkové 
druhé miesto, čo rozhodne 
nie je zlé. V rozhodujúcom 
stretnutí 16. ročníka BHFL 
na seba narazili dva najlepšie 
celky základnej časti, čím 
potvrdili svoju dlhodobú 
kvalitu. V  stretnutí o  cel-
kové tretie miesto porazila 
Krásna Ves Horné Vestenice 
5:1 a  zaslúžene si z  rúk 
organizátora Jozefa Farkaša 
prevzala pohár určený 

bronzovému tímu. V nedeľu 
3. februára sa v  mestskej 
športovej hale odohralo 
päť stretnutí. Absolútnou 
bodkou za  tohto sezónnou 
edíciou halovej ligy bolo 
záverečné ocenenie najlep-
ších celkov a  individuálit. 
Najlepším strelcom ligy 
sa s  35 presnými zásahmi 
stal Michal Bodocký, cenu 
pre najlepšieho brankára si 
z rúk Jozefa Farkaša prevzal 
Patrik Žatko. 

Semifinále: El Fuňo 
Bánovce nad Bebravou 
– FC Bayern Krásna ves 
9:3 (3:1), M. Líška 2, R. 
Mrocek 2, S. Turoň 2, J. 

Kastelovič 2, J. Kubala – L. 
Nikolskyj 2, M. Brachtír. 
Jasklo Bernard Bánovce 
nad Bebravou – FC Kuvajt 
Horné Vestenice 6:3 (2:2), 
A. Masarovič 2, O. Škorec 2, 
M. Bodocký, M. Mášik – D. 
Šuhajda 2, R. Čaprnka. O 7. 
miesto: Banex Bánovce 
nad Bebravou – Hella 
Bánovce nad Bebravou. 
4:6 (3:5), D. Machara 2, J. 
Šiko, P. Botka – J. Galbavý 
2, M. Galbavý 2, R. Ježík, 
M. Farkaš. O  5. miesto: 
Colo colo Bánovce – BN 
Taxi Bánovce 5:0 kont.
(hráči BN Taxi nenastú-
pili na  stretnutie). O  3. 

miesto: FC Bayern Krásna 
ves – FC Kuvajt Horné 
Vestenice 5:1 (4:0), L. 
Nikolskyj 3, P. Šiko, I, Kern 
– P.  Papranec. FINÁLE: 
El Fuňo – Jasklo Bernard 
2:2 (1:1) – 4:3 na  7 kopy, 
J. Kastelovič, M. Líška – J. 
Malina, M. Mášik. 

Poradie kanonierov: 
35 gólov – M. Bodocký 
(Jasklo), 23 – R. Čaprnka 
(FC Kuvajt), 19 – L. Nikol-
skyj (FC Bayern), 17 – M. 
Líška (El Fuňo), 13 – O. 
Škorec (Jasklo), J. Kaste-
lovič (El Fuňo), 12 – D. 
Šuhajda (FC Kuvajt), 11. J. 
Laco (Colo Colo)...  (aj)

Víťazné družstvo El Fuňo Bánovce nad Bebravou tvorili R. Mäsiar – M. Mikloš, S. 
Mikloš, L. Jandák, S. Turoň, T. Starych, M. Líška, J. Kubala, P. Kristlík, D. Richtárech, 
R. Mrocek, J. Kastelovič.
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 Hľadám prácu upratovačky na 4 – 6 hodín denne. 
Tel. 0948 015 525. 
 Firma so sídlom v  TN prijme do  jednozmennej 
prevádzky KRAJČÍRKY, 3,5 - 4,5 eur/hodina + prémie. 
Tel.0903 808 439.
 Výkup parožia. Tel. 0904 834 937.
 Predám lúpané orechy, 1 kg/6 euro. Tel. 0910 575 331.

INZERCIA

Pohár riaditeľky CVČ v rukách Dežeričanov

Potešil výkon aj výsledok
HK Sokol Bánovce – Duslo Šaľa 30:34 (12:19)

Centrum voľného času 
v Bánovciach nad Bebravou 
v  spolupráci s  CTK Viking 
zorganizovalo 1. februára už 
tradičný f lorbalový turnaj 
O  pohár riaditeľky CVČ. 
Piaty ročník obľúbeného 
turnaja sa uskutočnil v Mest-
skej športovej hale za účasti 
7 f lorbalových družstiev, 
z  nich prvýkrát aj družstvá 
z okolitých dedín – Dežeríc 
a Uhrovca, čo prispelo 
ešte k  väčšej atraktivite. 
Družstvá niekedy s  netra-
dičnými názvami odohrali 
počas turnaja 21 zápasov 
systémom každý s  každým 
s týmto výsledným poradím: 

1. Florbal team Dežerice 
(na  foto), 2. CVČ team, 3. 
ZŠ Gorazdova I., 4. CTK 
Viking, 5. ZŠ Gorazdova 
II., 6. FC Rožky, 7. Florbal 
team Uhrovec. Putovný 
pohár si z  rúk riaditeľky 
CVČ Miriam Kiripolskej 
zaslúžene (mal aj najväčšiu 
fanúšikovskú podporu 
z  radov rodičov ) prevzalo 
družstvo Florbal team 
Dežerice. Popri družstvách 
boli ocenení aj jednotlivci 
- najlepším strelcom bol 
Šimon Oravec zo ZŠ Goraz-
dova II., ktorý nastrieľal 8 
gólov. Najlepším hráčom sa 
stal Tomáš Melas z  Florbal 

team Uhrovec a  najlepšími 
brankármi (podľa úspeš-
nosti zákrokov) Adam 

Godár z Florbal team Deže-
rice a  Christián Schubert 
z CTK Viking.  (cvč)

Vo svojom 15. vystú-
pení sezóny čelili naše 
hádzanárky Šali. Práve k 
aktuálnemu vicemajstrovi 
Slovenska prestúpila v 
priebehu uplynulého týždňa 
odchovankyňa bánovskej 
hádzanej, dvadsaťročná 
ľavá krídelníčka Alžbeta 
Obstová. Svoj debut 
v  červeno-bielom drese 
paradoxne odohrala proti 
svojim bývalým spolu-
hráčkam, medzi ktorými 
nechýbala ani jej sestra 
Kristína.   Hostky hneď v 
úvode plnili rolu favorita a 
po štyroch minútach viedli 

4:0. Náš strelecký účet 
otvorila Zuzana Galková, 
no v polovici 7. minúty 
Königová zvyšovala na 1:7. 
O dve minúty neskôr viedla 
Šaľa už sedemgólovým roz-
dielom, keď Trepáčová upra-
vovala stav na 2:9. Od tohto 
stavu sme vicemajsterkám 
Slovenska začali byť vyrov-
naným súperom. Okamžite 
sa to prejavilo aj na výsledku 
stretnutia, keď v 18. minúte 
absolútne najlepšia kano-
nierka MOL ligy Karolína 
Matušincová znižovala na 
8:11. Záverečný úsek prvého 
dejstva patril hostkám, 

ktoré opätovne odskočili 
na rozdiel 7 gólov. Prvú 
tridsaťminútovku uzavrela 
svojím jediným presným 
zásahom v stretnutí hosťu-
júca Pócsíková, upravujúca 
stav na 12:19. V druhom 
polčase mala Šaľa navrch 
už o 10 gólov, keď v polovici 
36.minúty Königová zo 
sedmičky zvyšovala na 
13:23. Ani výrazný rozdiel v 
skóre nezobral našim diev-
čatám chuť do stretnutia 
a postupne ukrajovali z 
manka. Sympatický výkon 
zverenkýň trénerky Paulovi-
čovej korunovala Alexandra 

Ráciková. Tá tridsať sekúnd 
pred koncom upravovala na 
30:33. Záverečná bodka za 
stretnutím patrila hosťujúcej 
Ráckovej, ktorá v poslednej 
sekunde stretnutia  dala 
výsledku konečnú podobu. 
HK SOKOL: M. Sakalošová, 
A. Bežová, P. Pokorná, 
Kucharčik – J. Bencov 2, 
L.Bridová 3, A. Racíková 4, 
Z. Hollá 3, M.Šipláková, H. 
Galková 2, E. Žáčiková 1, 
M. Béžová, Z. Galková 3, K. 
Matušincová 7/4, K. Obs-
tová 6, N. Minárechová 1, 
Trénerka: N. Pavlovičková. 

(mp,aj)

Do  okresného kola 
v  basketbale žiačok zák-
ladných škôl sa zapojili ZŠ 
Gorazdova, ZŠ Komen-
ského, ZŠ Školská, ZŠ Duk-
lianska a  ZŠ Partizánska. 
Žiačky ZŠ Partizánska 
svojou odhodlanosťou, 
bojovnosťou a  tímovou 
hrou vyhrali všetky 
zápasy s  celkovým skóre 
92:20 a  tak sa zaslúžene 
stali majsterkami okresu. 
O  dva týždne budú okres 
Bánovce nad Bebravou 
reprezentovať v  Prievidzi 
na regionálnom kole. Školu 

reprezentovali Chiara 
Aujeská, Emma Slováková, 
Tamara Šubová, Šárka 
Polčáková, Karin Krížová, 
Dominika Chromeková, 
Sára Chromeková, Andrea 
Križanová, Lea Molná-
rová, Natália Malíková, 
Diana Cichovská, Terézia 
Paulechová.

V okresnom kole v bas-
ketbale žiakov prvé miesto 
získala ZŠ Duklianska, 
na druhom mieste skončila 
ZŠ Školská a na treťom žiaci 
z  Gymnázia v  Bánovciach 
nad Bebravou.  (zš + cvč)

Okresné kolo žiakov 
v basketbale

ZO SZZP č. 1 
v Bánovciach nad Bebravou 
vás pozýva 27. apríla 
na  jarnú výstavu kvetov 
Flora Olomouc, 11. mája 
na  nákupno - poznávací 
zájazd do Noweho Targu, 18. 
a  25. mája; 8. a  15. júna; 6. 
a 20. júla; 3., 24. a 31. augusta 
na  termálne kúpalisko 
do  Podhájskej, 21. až 30. 
júna 2019 na  prímorský 
pobyt na  Makarskej 
riviere v  Chorvátsku... 
Informácie každý deň 
od 11.00 do 12.30 h v Klube 

dôchodcov (vchod od parku) 
alebo na  0908  414  414, 
0907 493 081.

Okresná organizácia 
SZZP so sídlom na Školskej 
ulici 1621 organizuje pobyty 
pri mori - v  termíne od 12. 
do  21. júla v  chorvátskej 
Makarskej riviere (Baško 
Polje) a v termíne od 26. júla 
do  4. augusta v  talianskej 
Bellárii (Igea Marina). Bližšie 
informácie na  uvedenej 
adrese v  pondelok, stredu 
a piatok od 11.00 h do15.00 
h, alebo na čísle 7607149.

SZZP pozývajú

Klub slovenských 
turistov Bánovce nad 
Bebravou vás pozýva 23. až 
24. februára na 44. zimné 
stretnutie turistov Tren-
čianskeho regiónu na vrchu 
a  pri chate Baske. Trasu 
si môžete zvoliť z  rôznych 
smerov, napríklad aj zo 

Slatinky nad Bebravou. 
Zraz účastníkov na vrchole 
je o  11.00 hodine. Organi-
zátori ponúkajú zadarmo 
horúci čaj, zakúpiť si 
môžete guláš alebo kapust-
nicu, vodu si musí priniesť 
každý sám. Viac na www.
kstbanovce.sk

Zraz turistov na Baskom
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Informačné 
centrum 
na námestí 
ponúka
kopírovanie 
dokumentov

týždenník
občanov mesta 
Bánovce nad Bebr.
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ŽIVÁ KNIŽNICA
...rozhovory (nielen) o knihách

Mestská knižnica Ľ. Štúra 
Bánovce nad Bebravou a ŽI:VA 

činorodý priestor uvádzajú

stretnu�e s bývalým 
rozhlasovým moderátorom 

a hercom spojené 
s prezentáciou 

jeho autobiografie

 ŽI:VA
Dom služieb 1 posch.
Námes�e Ľ. Štúra
Bánovce nad Bebravou

JÁN
   "JOHNY"
         PEŤKO

Auten�cká spoveď v reálnom 
čase, na reálnom mieste, 
so skutočnými postavami 

a pravdivými - mrazivými - 
príbehmi o živote 

s nálepkou alkoholik

21.2.2019
o 15:30 h

vstup voľný
www.kulturabn.sk

www.zivabn.sk


